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P R O T O K Ó Ł Nr XII/12 

z obrad XII Sesji Rady Gminy Stara Biała, 
która odbyła się w dniu 2 lutego 2012 r. 

 
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w 2012 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednoosobowej Spółki Gminy Stara Biała 
pod nazwą Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 15/IV/11 Rady Gminy Stara Biała 
z dnia 23 lutego 2011 r. w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin Regionu 
Płockiego. 

10. Zapytania i wolne wnioski. 
11. Zakończenie obrad.                
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XII Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
Rozpoczęła się o godz. 9.05 i zakończyła o godz. 12.15. 
Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  
Listy obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Jan Wrześniewski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 
sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad. Poinformował o zmianie nazwy spółki w projekcie uchwały (pkt. 8), która będzie nosiła 
nazwę Gospodarka Komunalna „Stara Biała”, a nie Wodociągi Gminne „Stara Biała”, jak podano 
w porządku posiedzenia. Następnie zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu w 2012 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednoosobowej Spółki Gminy Stara Biała pod 
nazwą Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 15/IV/11 Rady Gminy Stara Biała 
z dnia 23 lutego 2011 r. w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin Regionu Płockiego. 

10. Zapytania i wolne wnioski. 
11. Zakończenie obrad.                

 
Wobec braku wniosków do przedstawionego porządku obrad Przewodniczący Rady przeszedł 
do kolejnego punktu posiedzenia. 

   
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia XI sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia Sesji 
radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 
protokółu z sesji. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XI Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie (15 
głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 
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 Po negocjacjach zostało podpisane porozumienie z miastem Płock dotyczące 
funkcjonowania komunikacji miejskiej na terenie gminy Stara Biała. Dofinansowanie ze 
strony gminy wynosi 3,24 zł brutto do 1 wozokilometra. Roczny koszt, jaki ponosi gmina na 
zapewnienie transportu zbiorowego wynosi 1.640.430,31 zł, co dziennie średnio stanowi 
kwotę 4.482,05 zł. Poinformował, że od 1 lutego br. uległ zmianie rozkład jazdy autobusów 
linii nr 1,5,6 i 11, a od 1 lipca należy spodziewać się kolejnych zmian, w tym stref 
taryfowych. 

 Poinformował o posiedzeniu (w tym wyjazdowym) Komisji Budżetowej, która wytypowała do 
realizacji wnioski w sprawie budowy punktów oświetlenia ulicznego. 

 Dokonano większość uzgodnień z firmą Energa Oświetlenie. Należy oczekiwać opłaty 14 zł 
netto za 1 punkt oświetlenia miesięcznie. W ramach tej opłaty zostaną zamontowane nowe 
lampy. 

 Wspólnie ze Starostwem Płockim gmina bierze udział w porozumieniu w sprawie wspólnego 
udziału w przetargu na zakup na wolnym rynku energii elektrycznej dla jednostek 
samorządowych, co – w zamierzeniu – ma spowodować zmniejszenie kosztów. 

 9 stycznia br. została podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim w sprawie realizacji 
w ramach PROW-u zagospodarowania terenów sportowo-rekreacyjnych w Białej 
oraz w Starych i w Nowych Proboszczewicach.  

 Została podpisana z NFOŚiGW umowa w sprawie przyznania dotacji i udzielenia pożyczki 
na sfinansowanie  termomodernizacji budynków użyteczności publicznej: budynku Urzędu 
Gminy, Szkoły Podstawowej w Maszewie Dużym i Szkoły Podstawowej w Starych 
Proboszczewicach. Tej sprawy dotyczy projekt uchwały z pkt. 7 porządku obrad. 

 Przygotowywane są przetargi na inwestycje zaplanowane do realizacji w br. 
 Uzgodniono projekt witaczy. Z rozeznania wynika, że powinno ich być 5-6 sztuk, co oznacza 

wydatek rzędu ok. 20 tys. zł. O ile będzie akceptacja tego zamierzenia, kwota ta zostanie 
wprowadzona do projektu uchwały zmieniającej budżet. 

 Przed dzisiejszą sesją sołtysom zostało przekazane pismo dotyczące zadań publicznych, 
które Rada Sołecka chciałaby, w porozumieniu z mieszkańcami, realizować 
w ramach funduszu sołeckiego w 2013 roku. Zadania te muszą się mieścić w ramach zadań 
własnych gminy. Poprosił o udzielenie odpowiedzi do 15 lutego br.  

 14 lutego w szkole w Starych Proboszczewicach wystąpi aktor Dariusz Kowalski z recitalem 
piosenek do wierszy miłosnych polskich poetów pt. „Kochałem Panią”. Wstęp wolny. 

 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta Gminy 
i wobec braku pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych w okresie 
między sesjami. 
 
Komisja Rewizyjna spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Jacek Portalski omówił 
tematykę posiedzenia: 
1. Analiza działalności klubów sportowych. 
2. Analiza wydatkowania środków na kulturę i sport w szkołach, klubach i w Gminnym 

Ośrodku Kultury i Sportu. 
W sprawach różnych Komisja przedyskutowała celowość wyodrębnienia z budżetu gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki w 2013 roku, a także omawiała potrzebę zakupu tzw. 
„witaczy”. 
 
Komisja Budżetowa spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Mariusz Downarowicz 
omówił tematykę posiedzenia: 
1. Rozpatrzenie wniosków dotyczących oświetlenia ulicznego. 
Zagadnienie utrzymania dróg w sezonie zimowym 2011/2012 z uwagi na czas, jaki Komisja 
poświęciła na omówienie problemów oświetlenia ulicznego, przełożono na luty br. 
W sprawach różnych Komisja omawiała zagadnienia gazyfikacji i kanalizacji gminy. 
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Komisja Polityki Społecznej spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Andrzej 
Wojciechowski omówił tematykę posiedzenia: 
1. Działania w zakresie profilaktyki zdrowotnej planowanej przez NZOZ „BIAŁA” 

w 2012 r. 
2. Gospodarowanie zasobem mieszkaniowym gminy. 
3. Informacja nt. organizacji ferii zimowych. 
W sprawach różnych Komisja przedyskutowała celowość wyodrębnienia z budżetu gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki w 2013 roku. Komisja poparła propozycję Pana Wójta, 
aby wysłać pismo do sołtysów z pytaniem na jakie cele zamierzają przeznaczyć fundusz sołecki 
w przypadku jego ustanowienia. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonych sprawozdań. 
Radny Włodzimierz Kajkowski poprosił o uwzględnienie we wnioskach dotyczących 
oświetlenia realizowanych w 2012 r. zamontowanie lamp na skrzyżowaniu ulic Włoczewskiej 
i Mickiewicza w Starych Proboszczewicach, o które wcześniej występował. 
Pan Wójt odpowiedział, że ponieważ budowa oświetlenia w tym miejscu jak również 
w Kobiernikach jest już uzgodniona, nie było potrzeby umieszczania ich w wykazie do realizacji. 
Radny Piotr Rutkowski zapytał, dlaczego nie uwzględniono wniosków o zamontowanie 
oświetlenia w Nowym Trzepowie i w Bronowie-Zalesiu. Czy były to wnioski bezzasadnie? 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Mariusz Downarowicz odpowiedział, że Komisja 
wybrała do realizacji wnioski najbardziej uzasadnione, które należy zrealizować w pierwszej 
kolejności, co nie znaczy że pozostałe wnioski są bezzasadne. 
 
Wobec braku dalszych uwag i pytań odnośnie przedstawionych sprawozdań przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 6.  
Głos zabrali: 
Radny Marek Krajewski zapytał: 

 Czy wiadomo już, kiedy będzie modernizowana droga wojewódzka nr 559? 
 Na jakim etapie jest sprawa nieprawidłowo wybudowanego odcinka chodnika (obniżenie 

w stosunku do pozostałej części) w Maszewie Dużym przy ul. Lipnowskiej na wjeździe do 
stacji kontroli pojazdów. 

Radny Marek Moderacki: 
 Czy przy drodze gminnej Maszewo – Maszewo Duże można ustawić znak drogowy 

zezwalający na jazdę samochodów o większym tonażu należących do okolicznych 
mieszkańców. W chwili obecnej brak takiego znaku stanowi dużą niedogodność. 

 Wyraził pozytywną opinię odnośnie projektu ustawienia witaczy przy głównych drogach, 
przy granicy gminy. Zaznaczył, że propozycję w tej sprawie zgłaszał już kilka lat wcześniej. 

Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Poprosił o przedstawienie kalendarza inwestycji dotyczącej budowy przedszkola w Nowych 

Proboszczewicach. 
Radny Włodzimierz Kajkowski: 

 Przyłączył się do zdania radnego Marka Moderackiego w sprawie ustawienia witaczy. 
Radny Stanisław Wiśniewski: 

 Zapytał, czy KM Spółka z o.o. w Płocku udzieliła odpowiedzi na naszą skargę w sprawie 
opóźnień na trasie przejazdu autobusu linii 18. 

 
Odpowiedzi Pana Wójta: 
Na pytania radnego Marka Krajewskiego: 

 W budżecie MZDW na 2012 r. nie przewidziano żadnych środków na inwestycje 
i modernizacje. 

 W tej sprawie zostanie skierowane pismo do zarządcy drogi. 
Radna Grażyna Figiel-Bętlejewska zaproponowała, aby mieszkaniec zainteresowany 
przejazdem pojazdem o  wyższym tonażu wystąpił do Urzędu Gminy z wnioskiem o wydanie 
odpowiedniego zezwolenia. 
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C.d. odpowiedzi Pana Wójta 
Na pytanie radnego Marka Moderackiego: 
Jazda samochodów o dużym tonażu w krótkim czasie spowoduje zniszczenie drogi. Należy 
zastanowić się nad najlepszym rozwiązaniem tej sprawy, zgodnie z przepisami Kodeksu 
drogowego. 
Na pytanie radnego Władysława Mikołajczyka: 

 Na 2012 rok przewidywane jest wykonanie dokumentacji projektowej. W najbliższym czasie 
Urząd Gminy ogłosi przetarg na jej wykonanie. 

Na pytanie radnego Stanisława Wiśniewskiego: 
 Opóźnienia i awarie samochodów się zdarzają i nie dotyczą tylko linii nr 18. Wnioski 

w takich sprawach należy popierać konkretnymi przykładami. Wniosek skierowany do KM 
Płock był bardzo ogólny i trudno oczekiwać na niego konkretną odpowiedź. 
 

Radny Mariusz Downarowicz: 
 Zaproponował, aby przy obelisku w Brwilnie upamiętniającym miejsce kaźni ponad dwustu 

więźniów zamontować tablicę z nazwiskami ofiar. Poinformował, że jest w posiadaniu listy 
zamordowanych. 

Pan Wójt odniósł się pozytywnie do propozycji radnego Mariusza Downarowicza zauważając, 
że na tablicy powinna być podana pełna lista ofiar. 
 
Radny powiatu płockiego Marek Moderacki 
1. Poinformował o tematyce ostatniej Sesji Rady Powiatu, która dotyczyła bezpieczeństwa 

przeciwpowodziowego, bezpieczeństwa na drogach oraz wykonanych inwestycji i remontów 
drogowych. 

 
Przewodniczący Rady ocenił działalność radnego powiatu płockiego Marka Moderackiego jako 
bardzo pozytywną. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 

 Poprosił o informację, czy w stosunku do lat ubiegłych zwiększyło się zainteresowanie dzieci 
i młodzieży propozycjami spędzenia ferii zimowych przygotowanymi w szkołach.  

Radny Andrzej Wojciechowski: 
Komisja Polityki Społecznej została poinformowana o zajęciach przygotowanych w szkołach 
w okresie ferii, natomiast na pytanie ile dzieci w nich uczestniczyło może odpowiedzieć dyrektor 
GOKiS Pan Bury. 
Przewodniczący Rady zauważył, że informacja w tej sprawie jest zamieszczona na stronie 
internetowej gminy. 
 
Dyrektor GOKiS Pan Roland Bury poinformował, że odstąpiono od zajęć na sztucznej 
nawierzchni „Orlika”, ponieważ pod wpływem mrozu staje się ona niebezpiecznie śliska. Omówił 
też pokrótce program na ferie zimowe przygotowany w szkołach oraz stopień zainteresowania 
dzieci udziałem w zajęciach. 
Radny Stanisław Wiśniewski wyjaśnił, że szkoła w Wyszynie od lat przygotowuje bogaty 
program zajęć na ferie zimowe. 
Przewodniczący Rady: 
• Przypomniał, że Komisja Polityki Społecznej przed posiedzeniem otrzymała pisemną 

informację od każdej ze szkół w sprawie zajęć proponowanych dla dzieci w okresie ferii. 
• Przywitał przybyłego na Sesję radnego powiatu płockiego Pana Lecha Dąbrowskiego. 
• Poprosił radnych o wypowiedzenie się odnośnie wyrażenia zgody na otrzymywanie 

materiałów na sesje w wersji elektronicznej. 
 
O godz. 10.25 Przewodniczący Rady zarządził 20 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 10.45  wznowiono obrady. 
Podczas przerwy salę obrad opuścił radny powiatu płockiego Marek Moderacki i kierownik 
Posterunku Policji w Starej Białej Pan Zdzisław Dybiec. 
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Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowej pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Warszawie na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w 2012 roku.  
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Radny Piotr Rutkowski zwrócił uwagę, że w treści § 1 powinna być podana pełna nazwa 
Związku Gmin Regionu Płockiego, co zostało uwzględnione. 
Wobec braku pytań i dalszych uwag ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 93/XII/12 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu w 2012 roku (uchwała w załączeniu do protokółu). 

Ad.8. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie utworzenia 
jednoosobowej Spółki Gminy Stara Biała pod nazwą Gospodarka Komunalna „Stara Biała” 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Radny Piotr Rutkowski: 

 Czy spółka będzie zajmowała się gospodarką komunalną w szerokim znaczeniu, tzn. czy 
obejmie swoim działaniem również drogi i zasób mieszkaniowy gminy? 

 Jaki spółka będzie miała budżet i jakie mienie? 
 Jak będzie wyglądało zarządzanie spółką? 
 Jaki wpływ będą mieli radni na działalność spółki? 
 Czy powołanie spółki wpłynie na koszt i cenę wody oraz ścieków? 
 Czy zakład budżetowy powołany do realizacji tych samych zadań co spółka z o.o. nie byłby 

tańszy dla gminy? 
Radny Władysław Mikołajczyk: 

 Ile osób będzie potrzeba do zarządzania spółką? 
 O ile wzrosną koszty utrzymania infrastruktury wodno – ściekowej i na kogo te koszty 

przejdą? 
 Czy Rada Gminy będzie miała wpływ na zarządzanie spółką, czy będzie tylko informowana, 
że spółka ponosi straty i że trzeba znaleźć środki na ich pokrycie? 

 Jak będą się kształtowały opłaty za wodę i kanalizację po powołaniu spółki, w odniesieniu 
do kosztów obecnych, tym bardziej że wpływ na te koszty ma miasto Płock? 

Odpowiedzi Pana Wójta: 
Pan Wójt stwierdził, że w dniu dzisiejszym nie można udzielić wyczerpującej odpowiedzi na 
wszystkie pytania i wątpliwości. Następnie, na przykładzie gospodarki wodno – ściekowej, 
porównał prowadzenie tej działalności przez Urząd Gminy, zakład budżetowy i spółkę z o.o. ze 
100% udziałem gminy w kontekście zysku, kosztów, podatku VAT i amortyzacji. Zauważył, że 
gminy w Polsce przekształciły lub dążą do przekształcenia zakładów budżetowych zajmujących 
się gospodarką wodno – ściekową w spółki z o.o. Podał przykłady gmin powiatu płockiego, 
które już powołały spółki z o.o. do tego zakresu zadań. Wskazał, że tylko spółka z o.o. może 
występować o zwrot naliczonego podatku VAT. Odnośnie organów spółki: jest to zgromadzenie 
wspólników, rada nadzorcza w składzie 3 osób (które złożyły stosowny egzamin przed komisją 
Ministerstwa Skarbu Państwa) i zarząd, który może składać się  z 1 osoby, tj. prezesa zarządu. 
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Rada nadzorcza jest powoływana przez zgromadzenie wspólników, którego funkcję 
w jednoosobowych spółkach gminy pełni organ wykonawczy tej gminy. Do zgromadzenia 
wspólników należy też ustalenie wynagrodzenia dla członków rady nadzorczej. Rada nadzorcza 
powołuje i odwołuje członków zarządu. Prezes zarządu, jako dyrektor przedsiębiorstwa, pełni 
funkcję pracodawcy wobec pracowników przedsiębiorstwa spółki. Ponadto zarząd (również jeśli 
jest to tylko Prezes zarządu) może powołać prokurenta. W jednoosobowych spółkach 
komunalnych nie ma obowiązku powoływania komisji rewizyjnej. Jako posiadająca osobowość 
prawną spółka ta będzie miała zdolność zaciągania kredytów. 
Spółka ta przejęłaby całość gospodarki wodno-ściekowej, a w przyszłości być może również 
utrzymanie dróg i, pod pewnymi warunkami, gospodarkę mieszkaniową. Do umowy spółki 
będzie wpisany szeroki zakres działalności, natomiast faktycznie prowadzona działalność może 
obejmować dużo mniejszy zakres. 
Ustalenie taryfy za dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków należy do Rady Gminy. Zarząd 
Spółki ustala faktyczne koszty, z których wynika cena wody i ścieków, a do Wójta należy ich 
weryfikacja pod względem rzetelności. Należy rozważyć, czy spółka będzie tylko operatorem na 
majątku gminy, czy też infrastruktura wod.-kan. zostanie przekazana spółce. Jeśli tak, to do 
kosztów spółka będzie musiała doliczyć amortyzację i podatek od nieruchomości. Powołanie 
spółki pozwoli urealnić ceny wody i ścieków oraz w nowoczesny sposób prowadzić windykację 
opłat i rynkowo, nowocześnie zarządzać infrastrukturą wodno – kanalizacyjną i sprzętem. 
Koszty zarządu i rady nadzorczej w minimalnym stopniu obciążą koszty działania spółki. 
Przewiduje, że pierwszym możliwym terminem rozpoczęcia działalności przez spółkę jest 
1 lipca br.  
W przypadku jednoosobowej spółki gminnej władztwo nad majątkiem spółki pozostaje w rękach 
rady gminy.  
 
Radny Władysław Mikołajczyk: 

 Czy przewiduje się przejście pracowników Urzędu Gminy do spółki? 
 Czy spółka będzie zajmowała się utrzymaniem dróg, a jeśli tak, to skąd wziąć środki na 

zakup sprzętu? 
 Czy w budżecie gminy są zabezpieczone środki finansowe na działalność spółki? 

 
Radny Marek Moderacki: 

 Poparł projekt powołania spółki przedstawionej przez Wójta. Wyraził wątpliwość, co do 
przekazania spółce majątku na  początku jej działalności. 

 Zapytał, czy spółki miejskie są właścicielami majątku? Pan Wójt odpowiedział, że – o ile mu 
wiadomo – to częściowo. 

Radny Piotr Rutkowski: 
 Jaka kwota pieniędzy jest przewidywana na koszty zarządu i rady nadzorczej? 

Radny Włodzimierz Kajkowski: 
 Kto będzie ustalał wynagrodzenie zarządu i pracowników? 

 
C.d. odpowiedzi Wójta: 
Sprawa wynagrodzenia prezesa zarządu jest sprawą wtórną. Za zatrudnienie jako prezesa 
osoby z odpowiednimi kwalifikacjami, doświadczeniem i predyspozycjami odpowiada rada  
nadzorcza. Zarobki Prezesa Zarządu na początek będą na poziomie zarobków doświadczonego 
kierownika referatu Urzędu Gminy. Przewiduje się powołanie jednoosobowego zarządu 
w osobie prezesa zarządu oraz jednego prokurenta. Wysokość wynagrodzenia dla członków 
rady nadzorczej będzie zbliżone do wysokości diet radnych, natomiast dla przewodniczącego 
rady będzie nieco wyższe. Pracownicy, którzy zajmują się gospodarką wodno – ściekową 
w Urzędzie Gminy, dostaną propozycje przejścia do spółki. Należy zatrudnić więcej 
pracowników fizycznych, aby usługi mogły być świadczone na dwie zmiany, 
a interwencje wykonywane w jak najszybszym czasie. Powołanie spółki nie spowoduje 
przerostu administracji i nieuzasadnionych zarobków, a wręcz przeciwnie – pozwoli wyodrębnić 
i bardziej precyzyjnie określić koszty gospodarki wodno-ściekowej.  
Podkreślił, że prezes zarządu spółki – na żądanie każdej komisji Rady Gminy - będzie brał 
udział w jej posiedzeniach i udzielał wyjaśnień. Rada Gminy będzie miała wpływ na wszystkie 
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sprawy spółki, należące do jej kompetencji. Jeśli Rada Gminy podejmie uchwałę o utworzeniu 
spółki, następnym krokiem będzie podpisanie u notariusza umowy spółki. Następnie spółka 
będzie mogła wystąpić o zatwierdzenie przez Radę Gminy taryf na dostarczanie wody 
i odprowadzanie ścieków.  
Jeśli spółka zostanie utworzona, to przewiduje, że z dniem 1 lipca z budżetu gminy zostaną 
wyłączone i przekazane jej wszystkie środki finansowe dotyczące gospodarki wodno – 
ściekowej. Spółka musi również starać się pozyskać środki finansowe z własnej działalności. 
Jeśli chodzi o wynagrodzenia, to dla rady nadzorczej ustali je zgromadzenie wspólników, dla 
zarządu – organ wykonawczy gminy, a prezes zarządu dla pracowników spółki, jako kierownik 
zakładu. 
 
Wobec braku dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 1 radny  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (14 
głosami „za”) podjęła Uchwałę Nr 94/XII/12 w sprawie utworzenia jednoosobowej Spółki 
Gminy Stara Biała pod nazwą Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Nr 15/IV/11 Rady Gminy Stara Biała z dnia 23 lutego 2011 r. w sprawie przyjęcia Statutu 
Związku Gmin Regionu Płockiego. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 95/XII/12 w sprawie zmiany Uchwały Nr 15/IV/11 Rady Gminy Stara Biała 
z dnia 23 lutego 2011 r. w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin Regionu Płockiego 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 10. 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
Przewodniczący Rady: 
• Poprosił sołtysów o poinformowanie mieszkańców o: 

o możliwości uzyskania dofinansowania na zakup i montaż kolektorów słonecznych, 
o podanie informacji o zainteresowaniu mieszkańców tą innowacją na nr telefonu podany 

w przekazanej ulotce. 
• Poprosił sołtysów o podjęcie przemyślanej decyzji odnośnie potrzeby utworzenia funduszu 

sołeckiego w 2013 roku. Zaznaczył, że Rada Gminy nie jest przeciwna wyodrębnieniu tego 
funduszu, ale musi on dotyczyć celów zgodnych z faktycznymi potrzebami mieszkańców 
i z obowiązującymi przepisami w tym zakresie. 

• Poinformował, że w lutym br. przewiduje się posiedzenia komisji Rady Gminy we wcześniej 
przyjętych terminach. 

 



9/9 
 

 
Sołtys Ulaszewa Leszek Majczyna: 

 Podziękował za uwzględnienie wniosków w sprawie zamontowania oświetlenia ulicznego 
w Ludwikowie. 

 Zapytał, dlaczego nie został uwzględniony wniosek w sprawie zamontowania oświetlenia 
przy sklepie spożywczym w Ludwikowie (przy lesie). Czy gdyby został załatwiony słup 
spełniający wymagane standardy i lampa, to czy można by zainstalować podłączenie 
oświetlenia w br. 

 Poinformował o skardze mieszkańców Ludwikowa, którzy proszą o interwencję w związku 
z zalewaniem sąsiednich posesji przez właściciela posesji nr 14c. 

 Poprosił o naprawę oświetlenia ulicznego w Ulaszewie przy działce nr 41/3. 
 W imieniu mieszkańców sołectwa zapytał, czy istnieje już jakaś wizja przeprowadzenia 

kanalizacji tego terenu? Jeśli tak, to jaka, a jeśli nie, to dlaczego? 
Sołtys Włoczewa Romuald Żółtowski: 

 Podziękował za zakupienie mebli do świetlicy wiejskiej i poprosił o zainstalowanie 
wentylacji, zakupie kuchni i wymianie pękniętej szyby. 

Sołtys Nowego Trzepowa Stanisław Mokrzki: 
 Czy będzie naprawiona lampa przy cmentarzu parafialnym w Nowym Trzepowie? 
 Czy przystanek w Nowym Trzepowie (przy sadach) jest przystankiem stałym, czy „na 
żądanie”? 
 

Odpowiedzi Wójta 
Na sprawy poruszone przez sołtysa Ulaszewa Leszka Majczynę: 

 Odnośnie montażu oświetlenia ulicznego przy sklepie – na dzień dzisiejszy  potrzeba 
montowania oświetlenia w tym miejscu jest nie do końca uzasadniona. Należy zwrócić 
uwagę, że to jest sprawa nie tylko postawienia słupa i zamontowania lampy, ale również 
późniejszych kosztów konserwacji i zużytej energii elektrycznej. 

 Postępowanie właściciela nieruchomości oznaczonej numerem 14c w Ludwikowie jest, 
delikatnie mówiąc, nierozsądne. Zostanie mu zwrócona uwaga, aby nie wylewał wody na 
drogę. Wiosną planujemy wykopać rów przydrożny, aby zapobiec takim sytuacjom 
w przyszłości. 

 Naprawa lampy oświetleniowej zostanie zgłoszona do spółki Energa Oświetlenie. 
 Jest opracowana koncepcja budowy kanalizacji sanitarnej w Ludwikowie. Będzie to dość 

kosztowna inwestycja i dlatego należy ją zaplanować w momencie, kiedy będzie tam 
odpowiednio duża ilość budynków zamieszkałych. 

Na prośbę sołtysa Włoczewa Romualda Żółtowskiego: 
 Kuchnia i wentylacja zostaną zamontowane, a szyba wymieniona. 

Na pytania sołtysa Nowego Trzepowa Stanisława Mokrzkiego: 
 Słup został zniszczony prawdopodobnie przez nieuważnego kierowcę. Firma 

Wereszczyński otrzymała już zlecenie na zakup nowego słupa. Zostanie on zamontowany 
wraz z lampą, gdy pozwolą na to warunki atmosferyczne. 

 Przystanek autobusowy w Nowym Trzepowie (przy sadach) jest najprawdopodobniej 
przystankiem stałym, ale zostanie to sprawdzone. 

Na uwagę sołtysa Kobiernik Bogusława Szelągowskiego o skorodowanych elementach na 
wiatach przystankowych Pan Wójt odpowiedział, że są na bieżąco kontrolowane i, jeśli będzie 
taka potrzeba, zostaną wymienione. 
 
Ad.11. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XII Sesji 
Rady Gminy Stara Biała. 
 
                                                                                    Przewodniczący Rady 
 
Protokółowała                                                                /-/Jan Wrześniewski 
Bożena Guzanek 
 




